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Geachte raad,

Bijgevoegd stuk wordt u ter kennisname toegezonden. 
Het betreft informatie waarvan het nuttig gevonden wordt dat u ervan op de hoogte bent, dan wel 
de toezending van een door het college of een lid van het college in commissie of raad toegezegd 
stuk. 

In tegenstelling tot het verstrekken van informatie via een raadsinformatiebrief is de raadsmemo 
niet vooraf in het college besproken en vastgesteld. Met het presidium is afgesproken dat 
informatie verstrekt via een raadsmemo wel als ingekomen stuk wordt geregistreerd, maar niet 
geagendeerd wordt voor een commissie- of raadsvergadering, tenzij een lid van een commissie of 
de raad hier via de griffier om verzoekt.

Geachte leden van de gemeenteraad, 

Op 27 december heeft RTL Nieuws het bericht naar buiten gebracht dat er bijna geen inbraken 
worden opgelost door de politie. RTL Nieuws bood hierbij de mogelijkheid om op gemeenteniveau 
te kijken hoeveel inbraken er zijn opgehelderd. Voor Alblasserdam stond dit op 0. RTL Nieuws 
concludeert dit aan de hand van cijfers van het Centraal Bureau Statistiek. 
Bijgaand de link naar het bericht: https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/artikel/4958611/inbraak-inbraken-
opheldering-oplossing-politie-2019-sporen-onderzoek 

Ik heb hierop om uitleg gevraagd bij de politie en het Openbaar Ministerie. De informatie vanuit de 
politie treft u in de bijlage aan. Sliedrecht en Zwijndrecht worden genoemd in de bijlage, omdat 
daar door RTL een bovengemiddeld ophelderingspercentage werd gepresenteerd.

De afgelopen jaren is een trend waarneembaar dat het aantal inbraken daalt. Dit is ook 
waarneembaar in het district Zuid-Holland-Zuid, en ook in Alblasserdam. 
De politie heeft binnen de eenheid Rotterdam de afspraak dat van het aantal inbraken dat 
gepleegd wordt minimaal 10% opgehelderd dient te worden. In 2017 en 2018 lukte dit nog niet, 
maar in 2019 lag het percentage op 14,6%. In Alblasserdam lag dit in 2019 op 21,4%. Het moge 
duidelijk zijn dat hier de 'wet van de kleine getallen' opgeld doet.

Van de 28 inbraken in 2019 in Alblasserdam zijn er 6 opgehelderd. Dit houdt in dat de zaken zijn 
aangeleverd met een verdachte aan het Openbaar Ministerie. Ik heb aan het Openbaar Ministerie 
gevraagd wat er met deze zaken is gebeurd. Van deze zaken is één zaak geseponeerd. Drie 
zaken waren gepleegd door één verdacht en is veroordeeld door de rechter. Twee zaken staan 
nog op dagvaarden, wat inhoudt dat deze zaken nog in behandeling zijn bij politie en Openbaar 
Ministerie.

Op basis van de informatie van de politie concludeer ik dat het beeld wat geschetst is door het RTL 
Nieuws niet klopt.

https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/artikel/4958611/inbraak-inbraken-opheldering-oplossing-politie-2019-sporen-onderzoek
https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/artikel/4958611/inbraak-inbraken-opheldering-oplossing-politie-2019-sporen-onderzoek
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Inleiding

Op 27 december 2019 berichtte RTL Nieuws dat inbrekers nauwelijks gepakt worden. 
Daarnaast dat in 30 gemeenten 0 zaken opgehelderd waren. Eén van die gemeenten 
betrof  de  gemeente  Alblasserdam.  RTL  Nieuws  berichtte  verder  in  een  aanvullend 
eerder opgemaakt artikel (d.d.23 december 2019) dat 0,0 % aan zaken opgelost wordt. 
RTL Nieuws concludeert dit aan de hand van cijfers van het Centraal Bureau Statistiek.

N.a.v. de berichtgeving zijn vragen ontvangen van de burgemeester van Alblasserdam. 
Deze vragen worden hieronder beantwoord.

Algemeen beeld

De afgelopen jaren is een trend waarneembaar dat het  aantal  inbraken daalt.  Dit  is 
tevens waarneembaar in het district Zuid-Holland-Zuid. In 2017 lag het aantal op 811 
inbraken en in 2019 was het inmiddels gedaald naar 583 inbraken in het gehele district.

Binnen de eenheid is de afspraak dat van het aantal inbraken dat gepleegd wordt, 10% 
minimaal opgehelderd dient te worden. Binnen het district Zuid-Holland-Zuid is sprake 
van een stijgende lijn met betrekking tot het ophelderingspercentage van inbraken. In 
2017 lag het ophelderingspercentage nog onder de 10%, maar lag het afgelopen jaar 
op 14,6%.

Zuid-Holland-Zuid 2017 2018 2019
Aantal inbraken 811 666 583
Ophelderingspercentag
e

9,7% 11,4% 14,6%

Tabel: Overzicht inbraken Zuid-Holland-Zuid

Vragen

De beantwoording van de vragen vindt gebundeld plaats.

 Hoeveel inbraken vonden plaats in de jaren 2017 tot en met 2019?
 Hoeveel zaken zijn er opgelost?
 Hoeveel daders zijn er veroordeeld?

In de tabel is van de gemeenten Alblasserdam, Zwijndrecht en Sliedrecht een 
overzicht opgemaakt. Dit overzicht betreft de periode 2017 tot en met 2019. 
Achter het aantal inbraken staat hoeveel inbraken per jaartal plaatsvonden in 
de drie gemeenten.

In  de  tabel  is  tevens  het  aantal  opgehelderde  zaken  en  het 
ophelderingspercentage  zichtbaar  per  gemeente  per  jaartal  en  het  aantal 
aangehouden verdachten. De politie heeft geen zicht op het aantal verdachten 
dat is veroordeeld. Het OM zal hier nog een nadere invulling aan geven.



Tabel: Overzicht inbraken gemeenten Alblasserdam, Zwijndrecht en Sliedrecht

 Hoeveel zaken zijn er voor de rechter gebracht?

Alblasserdam

Drie verdachten zijn gedagvaard in vier zaken. Eén verdachte werd verdacht 
van het plegen van meerdere inbraken en twee verdachten werden verdacht 
van het plegen van één inbraak.

Zwijndrecht

Minimaal zestien verdachten zijn gedagvaard in zestien zaken.

Sliedrecht

Zeven  verdachten  zijn  gedagvaard  in  negen  zaken.  Eén  verdachte  werd 
verdacht van het plegen van meerdere inbraken en tweemaal twee verdachten 
werden verdacht van het plegen van één inbraak.

 Hoeveel zaken zijn er onderzocht door de politie?

Elke zaak wordt onderzocht door de politie. Wel vindt er een screening plaats 
of een opsporingsindicatie aanwezig is. Een opsporingsindicatie houdt in dat er 
bijvoorbeeld  DNA is  aangetroffen,  camerabeelden  met  een  verdachte  erop 
beschikbaar zijn o.i.d. Aan de hand van een opsporingsindicatie wordt verder 
aanvullend onderzoek verricht.

De politie ziet wel een stijgende lijn in het kunnen bewijzen van zaken middels 
aanvullend  technisch  bewijs.  Verdachten  zwijgen  steeds  vaker  over  hun 
betrokkenheid. De aanvulling van technisch bewijs is dan vaak nodig om een 
opsporingsonderzoek goed uit te kunnen voeren en de zaak rond te krijgen. 
Daarnaast is de politie vaak afhankelijk van het op heterdaad aanhouden van 
verdachten, wat het opsporingsonderzoek bevordert.

2017 2018 2019

 Mwbs: ALBLASSERDAM ALBLASSERDA  rAantal inbraken inb aken 38 32 28

 d rdAantal inbraken opgehel inbraken e 1 1 6

d r rOphel inbraken e ingspe centa
ge

2,6% 3,1% 21,4%

rd  Ve achte
daangehouden en

0 3 1

 wbs: ALBLASSERDAM ZWIJNDRECHT  rAantal inbraken inb aken 100 85 57

 d rdAantal inbraken opgehel inbraken e 10 5 14

d r rOphel inbraken e ingspe centa
ge

10,0% 5,9% 24,6%

rd  Ve achte
daangehouden en

12 5 13

 wbs: ALBLASSERDAM SLIEDRECHT  rAantal inbraken inb aken 36 48 18

 d rdAantal inbraken opgehel inbraken e 2 8 3

d r rOphel inbraken e ingspe centa
ge

5,6% 16,7% 16,7%

rd  Ve achte
daangehouden en

1 4 6
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 Welke  verschillen  zijn  er  tussen  de  situatie  Zwijndrecht,  Sliedrecht  en  
Alblasserdam?

 Wat is de verklaring voor de verschillen?

Er zijn diverse factoren die aanleiding kunnen geven tot verschillen in cijfers. 
Het aantal  inbraken ligt  vaak hoger  naar  mate het aantal  woningen in een 
gemeente  tevens  hoger  is.  Daarnaast  kunnen  diverse  factoren  aanleiding 
geven tot een ander beeld in het aantal inbraken. Dit kan liggen aan sociaal-
economische kenmerken  van een wijk,  de  ligging  van  een gebied  (dichtbij 
uitvalswegen), de sociale controle in een wijk of andere factoren.

Tevens kan een verschil in cijfers optreden doordat niet altijd één inbraak te 
wijten  is  aan  één  verdachte.  Door  verschillende  samenstellingen  of  één 
verdachte die  meerdere  inbraken pleegt  in  een bepaalde  gemeente  kun  je 
verschillende  cijfers  krijgen.  Dit  leidt  tot  bijvoorbeeld  een  hoog 
ophelderingspercentage  bij  één  aangehouden  verdachte  die  meerdere 
inbraken heeft  gepleegd  of  een  lager  ophelderingspercentage bij  meerdere 
aangehouden verdachten die één inbraak hebben gepleegd.

 In welke mate verschilt de bestuurlijke aansturing van de burgemeesters en/of  
driehoek op resultaat in de drie gemeenten?

In de driehoek worden gezamenlijk afspraken gemaakt op de prioriteiten in  
een  bepaalde  gemeente.  Alle  gemeenten  krijgen  van  de  politie  dezelfde 
aandacht waarbij  toezicht, handhaving en opsporing verdeeld wordt over de 
capaciteit die de politie heeft. Een wezenlijk verschil tussen de drie gemeenten  
op het sturen van resultaat is niet aanwezig, daar inbraken binnen de politie  
hoog geprioriteerd is. Het betreft namelijk een High Impact Crime waarbij de  
politie  deze  in  verhouding  tot  andere  misdrijven  voorrang  geeft  in  de  
opsporing.

Postbus 70023
3000 LD Rotterdam
Doelwater 5
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